
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-12-12, § 24 

 

 Tid Onsdagen den 12 december 2012 kl 16.00 – 16.20 
   

 Plats Drätselnämndens sessionssal, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 19 december 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Per Hallberg (M)  

Theréz Randquist (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Lars Arell (S)  

  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Therese Carlborg (M)  tjänstgör för Lars Svärd (M) 

Göran Kindvall (M) tjänstgör för Karl Malmqvist (C) 

Håkan Olander (S) tjänstgör för Maria Nygård (S) 

Clara Lindblom (V)  tjänstgör för Ann-Margarethe Livh (V) 

 

Ersättare:  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Patrik Silverudd (FP)     

Elin Olsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita Anheim, 

Ann-Charlotte Bergqvist, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Elisabeth Rosenberg och  

Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 



  

 § 24 
Överenskommelse om exploatering med överlåtelse av mark för del av 
fastigheten Hammarbyhöjden 1:1 vid kvarteret Regndroppen i 
Björkhagen med Arkitektmagasinet Bygg AB 
Dnr E2010-513-01126 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden ger kontoret i uppdrag att träffa överenskommelse om 

 exploatering med överlåtelse av mark mellan exploateringsnämnden och 

 Arkitektmagasinet Bygg AB avseende del av fastigheten Hammarbyhöjden 

 1:1 vid kvarteret Regndroppen i Björkhagen, med en försäljningsinkomst om 

 totalt ca 22 mnkr enligt vad som anges i kontorets tjänsteutlåtande, och ger 

 kontoret i uppdrag att vidta de åtgärder som är erforderliga för marköverlåtelsens 

 fullföljande. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 19 november 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP) och vice 

 ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår (se beslutet).  

 

2) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden beslutar att avslå förslaget samt anföra följande: 

 

 Tjänstutlåtandet bör avslås eftersom radhusens placering avsevärt inkräktar på 

 ett grönstråk och därtill inte är särskilt yteffektiva.  

 

2) Clara Lindblom (V) föreslår att ärendet återremitteras enligt följande:  

 

 Att kontoret återkommer med förslag om markanvisning om hyresrätter utifrån 

 områdesplanering för hela stadsdelen 

 Att därutöver anföra följande 

 

 Den omfattande bostadsbristen i Stockholm ställer krav på en särskilt hög takt på 

 nyproduktionen av hyresrätter, samtidigt som staden genom att ställa krav vid 

 markanvisningar och markanvisningstävlingar, lågt satta parkeringstal och 

 stimulerande tomträttsavgälden måste främja att hyresnivåerna i nybyggda 

 hyresrätter gör det möjligt för bland annat unga och studenter att efterfråga dem. 

 

 Staden måste använda sitt markinnehav klokt och strategiskt. Radhus är inte ett 

 effektivt utnyttjande av mark, samtidigt som den borgerliga majoritetens 

 slentrianmässiga försäljningar av stadens mark radikalt minskar möjligheterna 

 att påverka hur staden utvecklas i framtiden.  

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslaget att återremittera ärendet mot att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 



  

 
Beslutsgång 
Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer övriga förslag mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP) 

och vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S). 

  
Reservation 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 

Clara Lindblom (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

 Björkhagen består idag av majoritet bostadsrätter och därför anser vi att 

 kommande byggnationer bör vara hyresrätter. Det råder bostadsbrist i staden och 

 därför anser vi även att flerfamiljshus hade varit att föredra då platsen lämpar sig 

 för detta. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


